
  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی معتقد است 
سینمای ایران در حال تجربه سال بی نظیری 
که به لحاظ تعداد مخاطب، میزان  است 
کارهای زیرساختی، می توان این  فروش و 
فضا را مشاهده کرد. محمدمهدی اسماعیلی 
در حاشیه آیین اختتامیه ششمین جایزه 
جمع  در  ایران  سینمای  سال  پژوهش 
خبرنگاران حضور پیدا کرد و درباره برخی از 
ح این روزهای سینما  مسائل و سوالات مطر

درباره  وی  پرداخت.  گفت وگو  به  آن ها  با 
صحبت های اخیر خود مبنی بر افزایش و رونق 
مخاطبان سینمای ایران طی این سال ها، 
بیان کرد: خوشبختانه شاهد اتفاقات خوبی 
در عرصه سینما هستیم. به واقع می توان 
گفت که سینمای ایران در حال تجربه سال 
بی نظیری است. این فضا را می توان به لحاظ 
کارهای  و  فروش  میزان  مخاطب،  تعداد 
زیرساختی که در حوزه سینما انجام گرفته 

کرد. سینمای ایران در  به خوبی مشاهده 
آستانه رسیدن به عدد ۹۰۰ سالن سینما است 
که در این شرایط دشوار اقتصادی می تواند 
دربرگیرنده نکات مثبتی باشد. ضمن این که 
که در یکی دو سال  گفت  کنون می توان  ا
اخیر بیش از ۳۰۰ سالن سینما به مجموعه 
سینمای کشور اضافه شده اند که به اعتقاد 
من مایه افتخار همه اهالی سینما است. نگاه 
ما نگاه توسعه ای است و با نگاه هایی که دنبال 
کار هنری هستند،  محدودسازی سینما و 
حتما مخالف هستیم. در عین حال ما از اهالی 
که از این وضعیت  سینما هم می خواهیم 
موجود حمایت کنند. به هر حال ما که در 
وضعیت کمال مطلوب نیستیم اما امیدوارم 
همه دلسوزان صنعت سینما کنار هم باشند 
و با خوش خلقی و انعطاف به تعالی سینما 
کمک کنند. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
جواب سوال دیگری مبنی نحوه نظارت کیفی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای ورود 
هنرمندان به عرصه سینما، گفت: سازمان 
سینمایی بر موضوع ورود تهیه کنندگان و 
گر مشکلی در این  کارگردانان نظارت دارد و ا
زمینه باشد همکاران من در این مجموعه 
ح شده باشند. ما  باید پاسخگوی موارد مطر
سابقا نظام اعطای گواهینامه تهیه کنندگی را 
کنون  داشتیم که دچار اشکالاتی بود اما هم ا

گر وضعیت  این اشکالات برطرف شده و باید ا
نادرستی هم در این زمینه وجود دارد هرچه 
سریع تر اصلاح شود. اسماعیلی تصریح کرد: 
من اعتقاد دارم که سینمای ایران در حوزه 
مخاطب دوره پر رونقی را می گذارند و من 
فکر می کنم که تعداد مخاطب سینما از عدد 
۳۰ میلیون عبور خواهد کرد. اما باید در این 
چارچوب به ذایقه های نسل نو نیز توجه کرد 
و در عین حال به ذایقه سازی نیز توجه ویژه ای 
داشته باشیم. ما نباید اسیر الگوهای وارداتی 
شویم چرا که فرهنگ ایرانی یک فرهنگ قوی 
و قدرتمند است که ما را تبدیل به ابرقدرت 
فرهنگی کرده است. این باید موجب ایجاد 
یک نظام متنوع تولیدی شود که پاسخ به 
پرسش مطرح شده توسط همین برنامه های 
پژوهشی می تواند ارایه شود. وی توضیح داد: 
نظارت بر سریال های شبکه خانگی فعلا بر 
عهده سازمان صدا و سیما است و نظارت 
نمایش  شبکه  در  سینمایی  فیلم های  بر 
خانگی به عهده وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
است. در رابطه با این بحث هم کارگروهی در 
شورای عالی انقلاب فرهنگی تشکیل شده 
که جناب میرباقری هم مسئولیت آن را به 
عهده گرفته است و کار تدوین آیین نامه ای در 
کثر تعامل  حال جریان است که بتوانیم حدا
باشیم.  را بین بخش های مختلف داشته 
ما بر این باور هستیم که سازمان سینمایی 
متولی اصلی سینما در کشور است و حتما 
باید جایگاهش محفوظ باقی بماند چرا که 
بر عهده سازمان  تنظیم گری سینما  نظام 

سینمایی است.
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  مجری و گوینده صداوسیما ضمن گله از 
وضعیت این روزهایش، می گوید: متاسفانه 
۳۴ سال سابقه در برنامه های رادیو و  با 
تلویزیونی باید خانه نشین باشم و هیچ برنامه 
روتین و ثابتی در صداوسیما نداشته باشم؛ 
در صورتی که من از سال ۶۹ وارد سازمان 
شده ام و در همه حوزه ها، سیاسی سیما 

و صدا برنامه داشته ام و به عنوان گوینده 
سودابه  شده ام.  شناخته  ارشد  مجری  و 
آقاجانیان ـ گوینده مستند »این راه روشن 
است« که این شب ها از رادیو ایران پخش 
می شود ـ درباره فعالیت این روزهایش به 
ایسنا گفت: در این برنامه گفت وگومحور با 
کارشناسان گفت وگو می کنم. این مستند، 
که  است  اجتماعی  سیاسی  برنامه ای 
می طلبد با لحنی جدی اجرا شود. محور 
در  برنامه  این  کارشناسان  صحبت های 
حوزه مسائل سیاسی، بین المللی و جهان 
صحبت هایی  به  بنا  البته  است.  اسلام 
با من  برنامه  از ضبط  که تهیه کننده قبل 
که می گویند، فکر و  دارد، درباره مطالبی 
ندارم  به خاطر  هیچ گاه  می کنم.  مطالعه 
که با ذهن خالی در استودیو حاضر شده 

باشم. آقاجانیآنکه در گذشته در برنامه های 
اجتماعی »تصویر زندگی«، »در انتهای الوند« 
و گفت وگو محور و مناسبتی تلویزیون حضور 
پررنگی داشت، ادامه داد: در حال حاضر 
به طور مناسبتی برای ایرانصدا، کتاب های 
صوتی اجرا می کنم. بیشتر این کتاب ها در 
حوزه معارفی، مذهبی یا در زمینه شهدا، 
خاطرات شهدا و همسرانشان بوده است. 
این گوینده درباره فعالیت  در رادیو می گوید: 
متاسفانه با ۳۴ سال سابقه در برنامه های 
رادیویی ـ تلویزیونی باید خانه نشین باشم 
و هیچ برنامه روتین و ثابتی در صداوسیما 
نداشته باشم؛ در صورتی که من از سال ۶۹ 
وارد سازمان شده ام و در همه حوزه ها از 
جمله سیاسی سیما و صدا برنامه داشته ام 
و به عنوان گوینده و مجری ارشد شناخته 

شده ام. او ادامه داد: مگر من از کار افتاده ام 
که برنامه ای ندارم؟! الحمدا... به لحاظ 
حراستی هیچ مشکلی ندارم که بگویم ممنوع  
الفعالیت یا ممنوع التصویر هستم ولی چرایی 
این موضوع که برنامه ندارم را نمی دانم. »این 
به تهیه کنندگی شیرین  راه روشن است« 
از  آقاجانیان  سودابه  اجرای  و  بغدادی 
شنبه نهم دی ساعت ۲۰ و ۳۰ دقیقه از رادیو 
ایران پخش می شود. به گفته آقاجانیان در 
قسمت های مختلف این برنامه با حضور 
علیرضا داوودی کارشناس سیاست و رسانه 
و استاد دانشگاه به مفهوم بصیرت، تاثیر این 
مفهوم در سیاست و اجتماع، مفهوم مقاومت 
و نسبت بصیرت و مقاومت و جایگاه ایران در 
مقاومت در سطح منطقه و جهان پرداخته 

می شود. 

سودابه آقاجانیان: 

ممنوع التصویر 
نیستم اما به من 
اجرا نمی دهند

 »سامپو« به بلغارستان رفت
شانزدهمین  به  »سامپو«  کوتاه  فیلم   
« در بلغارستان راه پیدا  جشنواره فیلم »منار
کارگردانی مرضیه ریاحی،  کرد. »سامپو« به 
نویسندگی  و  کاوند  کا حسین  تهیه کنندگی 
در  ایران  از  نمایندگی  به  ریاحی  مرجان 
« بلغارستان  شانزدهمین جشنواره فیلم »منار
« از سال  به رقابت می پردازد. جشنواره »منار
۲۰۰۹ در شهر صوفیه پایتخت بلغارستان آغاز به 
کار کرد و هر ساله بهترین آثار سینمایی، مستند 
و کوتاه را از کشورهای خاورمیانه، آسیای میانه و 
شمال آفریقا به نمایش می گذارد. این جشنواره 
به عنوان یکی از بزرگ ترین رویدادهای فرهنگی 
منطقه بالکان شناخته می شود. شانزدهمین 
آفریقا  شمال  و  خاورمیانه  فیلم  جشنواره 
« از ۱۲ تا ۲۸ ژانویه در بلغارستان  صوفیه »منار
 : برگزار می شود. عوامل »سامپو« عبارتند از
کارگردان: مرضیه ریاحی، تهیه کننده: حسین 
کاوند، بازیگران: لیندا کیانی، مریم بوبانی،  کا
نویسنده:  عزیزی،  حنان  و  کردبچه  هیلدا 
مرجان ریاحی، مدیر فیلمبرداری: مسعود 
سامان  صدابرداری:  مدیر  امینی تیرانی، 
شهامت، تدوین: هانی سلمانی، طراح صحنه: 
طاهری،  لیلا  لباس:  طراح  محمدی،  فائزه 
: سعید آهنج،  کارگردان و برنامه ریز دستیار 
گریم: هانیه  مدیر تولید: هومن محمودی، 
الوند، منشی صحنه: شیدا شعبانی، عکاس 
رنگ:  و  نور  اصلاح  عباسی،  مهسا  صحنه: 
سامان مجدوفایی، جلوه های ویژه: علیرضا 
گذاری: سامان  قادری اقدم، طراحی و صدا
: جابر انصاریان، فیلمبردار  شهامت، صدابردار
عکاس  امامی،  مصطفی  صحنه:  پشت 
: علیرضا  : فتاح ذی نوری، طراح پوستر پوستر
ربیع مقدم، طراح لوگو: علیرضا قادری اقدم، 
گروه فیلمبرداری: مهدی حسینی، احسان 

نادری، حسین باباخانی، علی فتحی، و...

  پایان فیلمبرداری 
فیلم سروش صحت

 همزمان با پایان فیلمبرداری و آغاز مراحل 
نخستین  زرافه ها«،  با  »صبحانه  فیلم  فنی 
تصویر این فیلم منتشر شد. فیلمبرداری فیلم 
سینمایی »صبحانه با زرافه ها« به کارگردانی 
سروش صحت به پایان رسید و فیلم وارد مراحل 
فنی شد. »صبحانه با زرافه ها« دومین فیلم 
من  با  »جهان  فیلم  از  پس  صحت  سروش 
برقص« است که به تهیه کنندگی سید مصطفی 
احمدی ساخته شده است. بهران رادان، 
پژمان جمشیدی و هوتن شکیبا بازیگران این 

فیلم سینمایی هستند. 

  ۴ پلیس در حمله شبه نظامیان در منطقه موره مانیپور 
هند مجروح و نخست وزیر ایالتی خواستار حفظ صلح 
، این  در منطقه شد. به گزارش ایرنا از هندوستان تایمز
حادثه یک روز پس از کشته شدن چهار مرد و زخمی 
شدن پنج تن دیگر در درگیری در در منطقه توبال این 
خ داد. به گفته مقامات ایالتی، مجروحان برای  ایالت ر
مداوا به بیمارستانی در ایمفال برده شده اند. درگیری ها 
دولت مانیپور را بر آن داشت تا مقررات منع آمد و شد را در 
این ایالت ناآرام که سال گذشته نزدیک به ۲۰۰ نفر جان 
خود را در خشونت های قومی از دست دادند، تشدید 
کند. در یک پیام ویدئویی، بیرن سینگ، نخست وزیر 
ایالتی مانی پور این خشونت را محکوم کرد و از مردم، 

کنان لیلونگ خواست تا صلح ایجاد شده  به ویژه سا
کنند. وی افزود: پلیس در حال تلاش برای  را حفظ 
دستگیری کسانی است که پشت این حمله بودند. آنها 
به زودی دستگیر و طبق قانون مجازات خواهند شد. 
به گزارش ایرنا، این درگیری در حالی روی داد که اوایل 
 ، آذرماه، قدیمی ترین گروه مسلح مستقر در دره مانیپور
موافقت کرد خشونت را کنار بگذارد و به جریان صلح 
بپیوندد. این توافق صلح چند روز پس از آن صورت گرفت 
که »جبهه متحد ملی آزادیبخش ملی« به همراه چندین 
 )MHA( سازمان افراطی دیگر توسط وزارت امور داخلی
ممنوع الفعالیت اعلام شد. این تصمیم پس از آن گرفته 
شد که دولت مرکزی هند احساس کرد این سازمان ها در 

حال انجام حملات و کشتار نیروهای امنیتی، پلیس و 
غیرنظامیان در مانیپور و همچنین فعالیت هایی هستند 
کمیت و یکپارچگی هند آسیب می رساند. »جبهه  که به حا
متحد ملی آزادیبخش ملی« که در ۲۴ نوامبر ۱۹۶۴ تحت 
فرمان آریمبام سامرندرا سینگ تأسیس شد، قدیمی ترین 
گروه شورشی میتی، بزرگترین و مسلط ترین گروه قومی 
ایالت مانیپور در شمال شرقی هند، است. این گروه در 
دهه های ۷۰ و ۸۰، بیشتر بر بسیج نیروهای خود و جذب 
افراد جدید متمرکز بود و در سال ۱۹۹۰، تصمیم گرفت یک 
مبارزه مسلحانه را برای آزادی مانیپور از هند آغاز کند و 
در همان سال شاخه ای مسلح به نام ارتش خلق مانیپور 

)MPA( تشکیل داد. 

کید بر اینکه مسکو    معاون شورای امنیت روسیه با تا
می دهد،  قرار  هدف  را  غیرنظامی  تاسیسات  همواره 
رئیس جمهور اوکراین را »پست فطرت« خواند. به گزارش 
کنش به حمله کی یف  راشاتودی، دیمیتری مدودف، در وا
کید کرد که مسکو همواره اصول  به شهر مرزی بلگورود، تا
جنگی را رعایت و به تاسیسات نظامی حمله می کند اما 
حمله به بلگورود با دستور ولودیمیر زلنسکی، صورت گرفته 
است. اوکراین به روی شهر مرزی بلگورود روسیه که در 

فاصله حدود ۴۰ کیلومتری مرز دو کشور واقع شده است، 
آتش گشود. این حمله پس از بمباران شهرهای اوکراین 
به دست نیروهای روس صورت گرفت و در پی آن ۲۵ نفر 
کشته و ۱۰۸ تن زخمی شدند. مدودف نوشت: بدیهی 
است که حمله تروریستی به بلگورود و مرگ غیرنظامیان، 
جنایتی بیرحمانه است که از ناتوانی کی یف در تغییر شرایط 
در خط مقدم جنگ حکایت دارد. وی در ادامه گفت که 
»احتمالا برخی افراد پست همچون زلنسکی این رویا را 

دارند که نیروهای مسلح ما مرکز شهر کی یف را به شکل 
نوار غزه دربیاورند!« مدودف مدعی است که راس قدرت 
در اوکراین احتمالا در خفا آرزوی چنین حمله ای از جانب 
مسکو را دارد زیرا به بهانه چنین اتفاقی، راحت تر می توانند 
برای سلاح بیشتر »به اربابان شان التماس کنند.« آنتونیو 
گوترش، دبیرکل سازمان ملل متحد حمله اوکراین را »نقض 
قوانین بشردوستانه بین المللی« خواند و آن را محکوم کرد. 
مقامات دفاعی اوکراین مدعی هستند که نیروهای این 
کشور صرفا زیرساخت ها و تاسیسات نظامی را هدف گرفتند 
و هرگونه ویرانی و تخریب تاسیسات غیرنظامی در نتیجه 

ضعف پدافند هوایی روسیه حادث شده است. 

ادامه درگیری ها در مانیپور هند

دیمیتری مدودف:
زلنسکی »پست  فطرت« است

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش

 خشم شدید زلنسکی 
از بی توجهی غرب به جنگ اوکراین

 رئیس جمهور اوکراین در بحبوحه تشدید حملات 
نظامی روسیه علیه مناطق این کشور از موضع گیری 
غرب و برخی از شهروندان اوکراینی  در جریان این جنگ 
انتقاد کرد. »ولادیمیر زلنسکی« در انتقاد از مواضع اخیر 
غرب نسبت به جنگ این کشور با روسیه عنوان کرد: 
غرب احساس فوریت در مورد جنگ را از دست داده 
است و شهروندان اوکراینی هم احساس تهدید علیه 
خود و مملکتشان را در این جنگ از دست داده اند. 
رئیس جمهور اوکراین عنوان کرد که از تردید برخی از 
متحدانش برای تداوم کمک به اوکراین و همچنین 
جدایی برخی از هموطنانش ابراز عصبانیت کرده و 
خشمگین است. وی گفت که کشورهای اروپایی با 
حمایت از اوکراین در اصل از خود در برابر حملات 
از  بخشی  در  زلنسکی  می کنند.  محافظت  روسیه 
اظهاراتش افزود: شاید ما در سال ۲۰۲۳ آنطور که دنیا 
می خواست در جنگ موفق نشدیم و شاید همه چیز 
به آن سرعتی که افراد تصور می کردند، پیش نرفت. با 
این حال این ایده که پوتین در حال پیروزی در جنگ 
است فراتر از یک احساس نخواهد رفت. وی در رابطه 
با سیاست غرب در مورد جنگ اوکراین هم ابراز تاسف 
کرده و عنوان کرد: بسیج جامعه اوکراین و جامعه جهانی 
که در ابتدای جنگ وجود داشت، امروز دیگر وجود 
ندارد و این موضوع بایستی تغییر کند. زلنسکی خطاب 
کرد: بسیج نیروها صرفا به  به مردم اوکراین تصریح 
معنای این است که سربازان را به جبهه جنگ بفرستیم، 
این پدیده در مورد همه ماست. در مورد بسیج تمامی 
تلاش ها. این اتفاق تنها راه برای حراست از دولتمان 
و مقابله با اشغال سرزمین مان توسط روسیه است. 
گر ما صرفا به عرصه سیاست  بیایید صادق باشیم. ا
داخلی خود متمرکز شویم، باید انتخابات برگزار کنیم، 
قانون اساسی را تغییر دهیم و در عین حال نسبت به 
مقابله با حمله روسیه و بازپس گیری سرزمین هایمان 
کرد:  کنیم. وی در ادامه اظهاراتش عنوان  غفلت 
مهم ترین وظیفه یک اوکراینی در حال حاضر این است 
که در اوکراین باشد و برای شرکای غربی ما نیز مهم ترین 
گر قدرت  وظیفه آن است که در کنار اوکراین بمانند. ا
ندارید یا باز کشور بیرون بروید یا کنار بمانید. اما ما 
عقب نشینی نخواهیم کرد. زلنسکی در باب احتمال 
کره با روسیه هم ادعا کرد هیچ گام اساسی برای  مذا
برقراری صلح از جانب روسیه نمی بیند و تنها از این 
کشور بمباران های مرگبار هوایی به شهرهای اوکراین 
در شرق، جنوب، شمال و غرب را می بیند. همزمان با 
آغاز سال جدید میلادی دو کشور درگیر جنگ، مواضع 
سخت گیرانه تری را نسبت به یکدیگر اتخاذ کرده اند و 
از تداوم حملات جنگی خود برای رسیدن به پیروزی 

خبر می دهند.

   رئیس جمهور روسیه: 

حملاتروسیهبهاوکراینتشدیدمیشود
کوتــــاه

 رئیس جمهور روسیه با اشاره به حمله اوکراین علیه 
کید کرد مسکو حملاتش علیه  شهر مرزی بلگورود، تا
اهداف نظامی در اوکراین را تشدید خواهد کرد. به 
گزارش فرانس ۲۴، به دنبال حمله بی سابقه اوکراین 
به روسیه در روزهای پایان هفته که در مهم ترین آنها 
گرفت و دستکم ۲۵  شهر مرزی بلگورود هدف قرار 
گف۵ت:  کشته شدند، ولادیمیر پوتین، غیرنظامی 
حملات مسکو علیه کی یف تشدید خواهد شد. حمله 
کی یف پس از بزرگ ترین و پردامنه ترین حملات روسیه 
علیه شهرهای اوکراین صورت گرفت. پوتین در جریان 
بازدید از یک بیمارستان نظامی بیان داشت: قصد 
کنیم. هیچ جنایتی علیه  را تشدید  داریم حملات 
غیرنظامیان بدون مجازات نخواهد ماند و این قطعی 
است. به گفته پوتین، روسیه همچنان به حمله علیه 
کید کرد: این  »تاسیسات نظامی« ادامه خواهد داد و تا
حملات را در روزهای پیش رو انجام می دهیم و آن را 
تکرار خواهیم کرد. در این بین، کی یف مدعی شد که 
روسیه با تعداد بی سابقه ای از پهپاد، اوکراین را در شب 

سال نو هدف گرفته است. پوتین خطاب به سربازان 
خ داد،  کرد: آنچه در بلگورود ر زخمی روس اضافه 
اقدام ترویستی بود و هیچ نام دیگری برای آن وجود 
ندارد. نیروهای اوکراینی درست مرکز شهرها را هدف 
گرفتند؛ جایی که مردم شب قبل از سال نو، در حال 
تردد بودند. آنها هدفمند اقدام به حمله به غیرنظامیان 
هم  بلگورود  فرماندار  گلادکوف،  ویاچسلاو  کردند. 
اظهارکرد: شمار قربانیان این شهر به ۲۵ تن رسیده 
است و امدادگران و پزشکان موفق به نجات جان یک 
نوزاد که در حملات به شدت آسیب دیده بود، نشدند. 
به گفته وی در مجموع ۱۰۹ نفر در حمله اوکراین زخمی 
کز درمانی  که ۴۵ نفر از آنها همچنان در مرا شدند 
که باور دارد مسکو در جریان  هستند. پوتین گفت 
جنگ طولانی با اوکراین »ابتکار عمل راهبردی« را در 
کید کرد »گزارش های میدانی که دریافت  دست دارد و تا
کرده ام اینگونه است. وی همچنین یادآور شد که مسکو 
همواره خواستار پایان جنگ در سریع ترین زمان ممکن 

بوده است اما تنها با شروطی که روسیه تعیین می کند.

 ترامپ بین رای دهندگان جوان 
از بایدن جلو افتاد

جدید  سال  ابتدای  که  ملی  نظرسنجی  نتایج   
میلادی در آمریکا منتشر شده است نشان می دهد 
که دونالد ترامپ رئیس جمهوری پیشین آمریکا و نامزد 
جمهوریخواهان در بین رای دهندگان جوان زیر ۳۵ 
سال و لاتین تبارها از جو بایدن رئیس جمهوری کنونی 
جلو افتاده است. به گزارش ایرنا، تارنمای بوستون هرالد 
نوشت: نتایج این نظرسنجی برای هیچیک از دو نامزد 
اصلی ریاست جمهوری ۲۰۲۴ مطلوب به نظر نمی رسد. 
نظرسنجی دانشگاه سافولک و یو اس ای تودی حکایت 
از آن داشت که دونالد ترامپ رئیس جمهوری پیشین 
آمریکا نه تنها در بین نامزدهای دیگر جمهوریخواه 
در آستانه فصل انتخابات مقدماتی که به زودی آغاز 
خواهد شد، جلو است بلکه وی در بین گروه هایی که 
باعث پیروزی جو بایدن رئیس جمهوری دموکرات 
فعلی در انتخابات سال ۲۰۲۰ شدند نیز آرای بیشتری 
کسب کرده است. این در حالی است که بایدن برای 
اینکه بتواند بعد از ژانویه آینده در مقام خود باقی بماند 
به حمایت این گروه از رای دهندگان نیاز دارد. ناظران 
نظرسنجی اخیر نوشتند، با پیشتازی ترامپ در بین 
رای دهندگان جوان و لاتین تبارها، بایدن در آستانه 
سال انتخابات در بین پایگاه حمایتی دموکرات ها 
است.  داده  نشان  ضعف  نگران کننده ای  به شکل 
نظرسنجی انجام شده بین هزار نفر از رای دهندگان 
احتمالی که از طریق تلفن  همراه و در هفته بین شب 
که  کریسمس و سال نو انجام شده نشان می دهد 
حمایت از بایدن در بین رای دهندگان سیاه پوست 
از بیش از ۹۰ درصد که در سال ۲۰۲۰ به او رای دادند به 
فقط ۶۳ درصد کاهش یافته است. اما این خبر بد برای 
انتخاب مجدد رئیس جمهوری چهل و ششم کافی 
نبود و نظرسنجی اخیر همچنین نشان داد که ترامپ با 
۵ درصد برتری در میان رای دهندگان لاتین تبار ۳۹ در 
برابر ۳۴ درصد از بایدن جلو است. این برتری ترامپ در 
بین رای دهندگان زیر ۳۵ سال با چهار درصد اختلاف، 
۳۷ در مقابل ۳۳ درصد بود. طبق این نظرسنجی، 
که بین انتخابات پیش رو و انتخابات سال  تفاوتی 
۲۰۲۰ وجود دارد، علاقه رای دهندگان احتمالی به 
سیاستمداری که قبلا پیشنهاد نشده بود. این نتایج 
، که پیش تر یکی از  نشان داد رابرت اف کندی جونیور
کنون به عنوان یک مستقل  رقبای دموکرات ها بود، اما ا
نامزد می شود، در صورت شرکت در نظرسنجی حدود ۱۰ 
درصد از آرا را به دست می آورد. طبق نظرسنج ها، حتی 
ح می شود ۱۶ درصد از  وقتی که نامزد حزب ثالث مطر
شرکت کنندگان در نظرسنجی نشان دادند که به فرد 
دیگری به جز ترامپ ۷۷ ساله و بایدن ۸۱ ساله رای 
می دهند. گفته می شود کاهش حمایت از بایدن به 

معنای افزایش حمایت از ترامپ نیست.

 قادر آشنا: 
 پژوهش باید مبنای کار سینماگران باشد

ایران  سینمای  سال  پژوهش  جایزه  ششمین  دبیر   
کارگردانان و  گران،  کار سینما گفت: پژوهش باید مبنای 
تهیه کنندگان سینما باشد. ششمین جایزه پژوهش سال 
سینمای ایران سه شنبه ۱۲ دی ماه- با حضور محمدمهدی 
اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمد خزاعی 
رئیس سازمان سینمایی، اساتید دانشگاهی و پژوهشگران 
کار خود  سینمایی در تالار رودکی با معرفی برترین ها به 
پایان داد. قادر آشنا دبیر ششمین دوره جایزه پژوهش سال 
سینمای ایران در این آیین اظهارداشت: حضور خوبی 
را در جشنواره شاهد بودیم و ۱۲۵ اثر در هفت محور این 
دوره ارائه شد. وی افزود: باید تلاش کرد بین پژوهشگران و 
سیاستگذاران، پژوهشگران و کنشگران ارتباط سیستماتیک 
برقرار کرد و پژوهش، مبنای کار سیاستگذاران، کارگردانان 
و تهیه کنندگان باشد تا آنچه مورد انتظار رهبری، مردم و 
سینما از ماست محقق شود. در این آیین جمعی از معاونان 
و مدیران ارشد وزارت فرهنگی و ارشاد اسلامی و سازمان 
سینمایی، مدیرعامل بنیاد فارابی و برخی از بازیگران سینما 
و تلویزیون، هنرمندان و شخصیت های فرهنگی، هنری و 
سینمایی نیز حضور داشتند. در این آیین لوح تقدیر به همراه 
تندیس و جایزه نقدی بخش بزرگداشت ششمین جایزه 
پژوهش سال سینمای ایران به استاد احمد ضابطی جهرمی 
تقدیم شد. این استاد دانشگاه و پژوهشگر سینما در سخنانی 
گفت: خدا را شکر جایزه به دور ششم رسید. این جایزه روحیه 
بسیار پویایی در عرصه پژوهش دانشگاهی کشور ایجاد کرد و 
من شاهد این هستم. وی افزود: روز اول که ایده جایزه مطرح 
شد گفتم آن را شخصا تحسین می کنم. بر حسب عمر و حوزه 
خدمتی ام، هر کاری را در سینما تجربه کردم. برخی چیزها 
مانند تجربه با گذر عمر به دست می آید و قابل جبران نیست. 
ضابطی جهرمی گفت: همه چیز سینما انضباط و احترام 
است و آدم های خاصی در تفکر و رفتار می خواهد که در حد 
پولاد محکم هستند و هر کسی در سینما شایسته تحسین 
نیست. من به هنر سینما هنر وارث می گویم چون وارث همه 
هنرهاست و تمام ظرفیت ها را دارد. برای خلاقیت در این 

حوزه دانش خاصی لازم است.  

ح کرد وزیر ارشاد مطر

 تجربه سالی بی نظیر برای سینما


